
Færgeudvalget Grenaa - Anholt færgefart 21-06-2024

Doknings- og Klimaudvalg 

24/1031 Åben Sag 

Sagsgang 

FU 

Sagsfremstilling 

Dokning 2024 
Dokningen 2024 er gennemført efter planen – der vil blive redegjort for forløbet på mødet. 
 
CO2 og miljø 
Der er ikke taget nye initiativer sidens seneste færgeudvalgsmøde. Pt. overvejes mulighederne for 
skift til HVO Bio-diesel. I den forbindelse skal merprisen og effekt på CO2 udledningen afklares. 
 
Fremtidens færgefart 
Miljø- og Teknikudvalget besluttede den 18. marts 2024 at Vej og Ejendom fik mulighed for at 
anvende 0,317 mio. kr. af egne opsparede midler til analysearbejder vedrørende Anholtfærgen. 
Midlerne blev bevilget i en forventning om, at der indenfor få år vil komme nye krav til MF 
Anholts energi- og miljøbelastning. Samtidig er ønsker og krav til færgeriets service under en 
løbende udvikling. Det er derfor Miljø og Teknikudvalgets vurdering at det er rettidig omhu at 
overveje færgefartens fremtidige drift. 
 
Siden frigivelsen af ovenstående midler har forvaltningen taget følgende initiativer 
 

1. Tilstandsvurdering af færgerampen på Anholt 
2. Analyse af fremtiden færgebehov 
3. Analyse af potentialer og muligheder for MF Anhold  

 
Der vil blive redegjort for disse opgaver på de kommende færgeudvalgsmøder. 

Indstilling 

Sekretariatet indstiller til, at orienteringen tages til efterretning. 

Beslutning i Færgeudvalget Grenaa - Anholt færgefart den 21-06-2024 

Taget til efterretning. 

 

Afbud: 

Gitte Andersen (Ø) 
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